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2/2011. 

 
JEGYZİKÖNYV 

 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 2011. február 24-én 
megtartott rendkívüli ülésérıl. 
 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 

Köszönti a megjelenteket, az érdeklıdı állampolgárokat, a Képviselı-testület tagjait. 
Megállapítja, hogy a testület 7 fıvel jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja.   
Jegyzıkönyvvezetınek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Jegyzıkönyv hitelesítınek felkéri Hugyecz János  és Kochné Holló Edit  képviselıket. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 2 tartózkodás mellett 5 igen szavazattal egyetértett a 
javaslattal.  
 
Javasolja, hogy a meghívón szereplı napirendi pontot tárgyalja meg a Képviselı-testület. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
 
NAPIREND 1./ Recsk Nagyközség II. sz. háziorvosi körzet egészségügyi  
   alapellátása 

Elıadó: Pócs István  polgármester 
 
Pócs István polgármester: 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy Dr. Máthé Annamária Recsk II. sz. körzet háziorvosa 
bejelentette, hogy nem kíván tovább a településen dolgozni. Értékesítette a praxisát Dr. 
Báthory Sándornak. 
Ismerteti Dr. Máthé Annamária beadványát. (Írásban csatolva a jegyzıkönyvhöz.) 
Ismerteti Dr. Báthory Sándor nyilatkozatát. (Írásban csatolva a jegyzıkönyvhöz.) 
Kéri, hogy a napirendi pontra vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Ismerteti a jelenlegi döntést  igénylı helyzetet. 

- Dr. Máthé Annamária 2011. február 6-án bejelentette, hogy háziorvosi 
tevékenységét Recsken március 31-vel be kívánja fejezni.  

- Egyidejőleg tájékoztatást adott arról, hogy a háziorvosi körzet mőködtetési 
jogát értékesítette Dr. Báthory Sándornak, aki ezt megelızıen Bodony község 
háziorvosa volt. 

 

A döntés elıkészítése során vizsgáltuk, hogy a távozó háziorvos maradéktalanul eleget tett-e a 
vonatkozó jogszabályi kötelezettségeinek, különösen annak tükrében, hogy a praxistörvénnyel 
kapcsolatos problémák között a kezdetek óta az elsı helyen szerepel a háziorvosi mőködtetési 
jog, mint vagyonértékő jog megszőnésének vagyoni rendezetlensége.  
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Ezért elkerülhetetlen, hogy néhány szó essék a jogszabályi háttérrıl: 

1. A háziorvosi ellátás megszervezése a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény 8. § (1) és (4) bekezdése értelmében a települési önkormányzat feladata.  

2. Az egészségügyrıl szóló 1997. évi CLIV. törvény 152. §-a alapján a képviselı-testület 
megállapítja és kialakítja az egészségügyi alapellátások körzeteit, és feladatellátási 
szerzıdést köt az egészségügyi szolgáltatóval a feladat ellátására. 

3. Az önálló orvosi tevékenységrıl szóló 2000. évi II. törvény (a továbbiakban 
praxistörvény) a háziorvosi tevékenységet un. önálló orvosi tevékenységként definiálja, 
amely a területi ellátási kötelezettség körében az egészségügyi törvény szerint a háziorvos 
által nyújtott egészségügyi ellátás. A háziorvos az önálló orvosi tevékenységet - 
akadályoztatásának jogszabályban meghatározott eseteit kivéve - csak személyesen 
folytathat az önkormányzat által meghatározott háziorvosi körzetben, a mőködtetési jogot 
engedélyezı határozat ( melyet az ANTSZ ad ki) jogerıre emelkedésétıl.  
A mőködtetési jog olyan, személyhez kapcsolódó vagyoni értékő jog, amely 
jogszabályban meghatározott feltételek fennállása esetén elidegeníthetı és folytatható. 
 

4. A mőködtetési jog megszerzésére, továbbá az érintett felek (háziorvos, önkormányzat, 
finanszírozó) jogaira és kötelezettségeire a „háziorvosi mőködtetési jog megszerzésérıl és 
visszavonásáról, valamint a háziorvosi tevékenységhez szükséges ingó, ingatlan vagyon és 
mőködtetési jog megszerzésének hitelfeltételeirıl szóló” 18/2000. (II. 25.) Korm. rendelet 
rendelkezik. 

 
5. A probléma összetettségét mutatja, hogy az Alkotmánybíróság három alkalommal is 

foglalkozott a szabályozással. Ebbıl kiemelkedı jelentısége a 28/2006. (VI. 21.) AB 
határozatnak van, amely az eredeti szabályozásból hatályon kívül helyezte a mőködtetési 
jog megszerzéséhez szükséges feltételek közül az önkormányzat nyilatkozatának 
szükségességét, amelyben vállalta, hogy a mőködtetésre jogosult háziorvossal szerzıdést 
fog kötni.  
Ezt az Alkotmánybíróság a mőködtetési jog, mint vagyoni értékő jog megszerzésének 
alkotmánysértı korlátját értékelte és ezért megsemmisítette.  
 

6. Említést kell tenni az állampolgári jogok országgyőlési biztosának, a témával kapcsolatos 
2377/2010. számú jelentésérıl is, amely hangot ad az alábbiaknak: „a mőködtetési jog 
tartalmának, az intézmény mőködésének megítélése a mai napig nem egyértelmő, és a 
mőködés anomáliái oda vezet(het)nek, hogy az egyes résztvevık formálisan jogszerő 
magatartásukkal kárt okozhatnak.” 

A fentiek tükrében tehát a jelenlegi helyzet a következı: 

- A körzetét elhagyó Dr. Máthé Annamária számára hat hónapos idıtartam áll 
rendelkezésre ahhoz, hogy a praxisjogát, mőködtetési jogát értékesítse, melyre már 
bejelentéssel élt. (Vhr. 2. § (1) bek.)  

- A hat hónapos idıtartamon belül azon rendelkezés az irányadó, mely szerint a 
mőködtetési jog jogosultja – a helyettesítés kivételével – csak egy háziorvosi körzetben 
végezhet önálló tevékenységet. (Vhr. 11. § (2) bek.)  

- Az újabb háziorvosi körzetre megszerzett mőködtetési jog ezért nem szünteti meg 
automatikusan a korábban már megszerzett mőködtetési jogot, az hat hónapon belül 
értékesíthetı, de tényleges háziorvosi tevékenység végzésére már nem jogosít. 
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- A testületnek döntenie kell arról, hogy Dr. Máthé Annamária bejelentését a mőködtetési 
jog március 31-i hatállyal történı megszüntetésérıl tudomásul veszi-e.   

- Továbbá elmondja, hogy a jelenlegi háziorvosi rendelık mőködési engedélye 2011. 
március 31-ig érvényes, ezt követıen az új Egészségügyi Központ háziorvosi rendelıi 
részére kerül az engedély kiadásra várhatóan április 1-vel. 

- Amennyiben mőködtetési jogot jogszerően megszerzı Dr. Bárhory Sándorral  - aki immár 
a praxis jog jogosultja – a testület nem köt feladatellátási szerzıdést, az önkormányzat 
kárt okoz a mőködtetési jog tulajdonosának”, aki kárigényét  a Polgári tv. szabályai szerint 
érvényesítheti  az önkormányzattal szemben. 

A mai döntés elıkészítéseként a testület tagjai kézhez kapták azt a feladatellátási 
szerzıdés-tervezetet amely a megállapodás részleteit tartalmazza. Ennek tartalma a Dr. Máthé 
Annamáriával két évvel ezelıtt kötött szerzıdés tartalmához képest többlet jogot az új 
háziorvos számára nem biztosít, tehát az önkormányzat számára többletkötelezettséget nem 
keletkeztet. 

Tekintettel arra, hogy alapvetıen az ügy valamennyi résztvevıje: a távozó és mőködtetési 
jogot megvásárló háziorvos és az önkormányzat alapvetı célja és érdeke  a település II. orvosi 
körzetének egészségügyi ellátása, kérem az elıterjesztés megvitatását és a döntés 
meghozatalát. 

 
Hugyecz János képviselı: 
Az Ügyrendi Bizottság elnökeként elmondja az ügy eddigi történéseit a hallgatóság és Recsk 
lakosai számára. Ennek oka, hogy negatív pletykák terjednek községünkben, miszerint Dr. 
Máthé Annamária az önkormányzat miatt kényszerül a községet elhagyni. 
A doktornıt megérkezésekor örömmel, szeretettel és bizalommal fogadták, mely bizalom a 
mai napig fennállt. Hivatalosan a problémákról nem értesültek, a képviselıket a doktornı 
egyszer sem kereste fel, hogy gondjai lennének és kérje segítségüket. A körzet betegein 
keresztül többféle panaszt hallottak magukról és legfıképpen az új egészségügyi központra – 
miszerint a központban egy rendelıt fog használni a két orvos. A központ megnyitása elıtt 
egy napon – minden lakost várnak, hogy személyesen gyızıdjenek meg a rendelık számáról, 
elhelyezkedésérıl. 
A testületet váratlanul, minden elızetes bejelentés nélkül érte a hír, hogy a doktornı elmegy 
és praxisát eladta Báthory Sándor doktor úrnak. A doktor urat nem ismerik, ügyeletet nem 
vállalt a körzetben. Tudnak a külföldi szakmai útjairól és arról, hogy jelenleg Bodony és 
Parádsasvár háziorvosa. Szeretnék a doktor urat egy közös beszélgetésre meghívni és 
elképzeléseit megismerni. Megemlíti, hogy a szerzıdés-tervezetben olyan kitételek vannak, 
amelyek önkormányzatunkra komoly anyagi terheket rónának. Ugyanakkor kérik Dr. Máthé 
Annamária háziorvost, amennyiben valós problémái vannak az önkormányzattal 
kapcsolatban, azt mondja el, hogy felelıs döntést hozhassanak. Minden körülményt 
mérlegelniük kell és ehhez a váratlanul bejelentett távozás és praxis értékesítés nem adott 
elegendı idıt. Mindezekre való tekintettel javasolja a Képviselı-testületnek ezen napirendi 
pont elnapolását. 
 
Gulyás Ferenc recski lakos: 
Az Egészségügyi Központ terveit szeretné most megtekinteni. Szakhatósági engedélyeket 
hogyan kaptak? 
Az eredeti tender dokumentációhoz képest változott-e a kivitelezés során valami? 

Pócs István polgármester: 

Elızetes idıpont egyeztetés után semmi akadálya nincsen, hogy megtekintse a terveket. 
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Az épületet is meg lehet tekinteni, akár most is. A mőködtetéshez folyamatban vannak a 
szakhatósági engedélyek kiadása. A mőszaki átadás-átvétel megtörtént. Az idıjárásra való 
tekintettel még vannak pótlásra váró kisebb javítási munkák, amelyet a kivitelezı fog 
elvégezni. Április 1-re kerül olyan állapotba az intézmény, hogy befejezettnek lehet tekinteni. 
Az eredeti tervhez képest semmi nem változott a kivitelezés során. 
 
Kincses Róza recski lakos: 
Szeretné megnézni, hogy valóban van-e két orvosi rendelı az új egészségügyi központban? 
 
Gulyás Ferenc recski lakos: 
Kérdése, hogy az önkormányzat a két háziorvossal, mentıszolgálattal egyeztetett-e 
folyamatosan, illetve a háziorvosok írásban nyilatkoztak-e arról, hogy tevékenységüket az új 
rendelıben is folytatják? 

Pócs István polgármester: 

Felkéri a jelenlévı Holló Imrét – Recsk volt polgármesterét a válasz megadására. 
 
Holló Imre Recsk volt polgármestere: 
A terv 2007-ben készült. Elıször két 16 m2-es rendelı kialakítása volt a tervben. Az ÁNTSZ 
azt nyilatkozta, hogy 16 m2-es rendelı kicsi. Ekkor a tervezı, Dr. Sófalvi Antal és Dr. Vasas 
László akkori háziorvos egyeztetett az ÁNTSZ-nél, amikor megállapodtak arról, hogy lesz 
egy 27 m2-es orvosi rendelı (a két háziorvos eltérı rendelési idı alkalmazásával),  és egy-egy 
12-12 m2-es helyiség vizsgáló céljára kialakítva. Így az ÁNTSZ is kiadta az engedélyt.  A 
pályázat már folyamatban volt, amikor 2009-ben Dr. Máthé Annamária lett a II. sz. körzet új 
háziorvosa. Módosítást nem tudtak eszközölni. (Az emeleti részben történı újabb orvosi 
rendelı kialakításához az OTÉK szerint liftet kellett volna kiépíteni, mely jelentısen 
megnövelte volna az önkormányzat saját költségét.) Az akkor egzisztáló két háziorvos a 
rendelık vonatkozásában egyezséget is kötött. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A praxist megvásárló háziorvosnak van-e kifogása az új rendelıvel kapcsolatban? 
 
Dr. Báthory Sándor: 
Nincsen semmi kifogása. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Elmondja, hogy a mőszaki átadás megtörtént, a használatbavételi engedély kiadásához 
szükséges készültségnek az épület megfelel. 
Az apróbb hiányosságok pótlása – térburkolat befejezése – az idıjárás függvényében késıbb 
történik meg, illetve az ott lévı vasoszlop eltávolítása után még egy parkolóhely is 
kialakítható lenne. 
 
Horváth Éva recski lakos: 
Kérdése, hogy Báthory Doktor úr nyilatkozata mikori keltezéső? 

Pócs István polgármester: 

Február 14.-i. 
 
Horváth Éva recski lakos: 
Miután február 14-én megkapta az Önkormányzat a nyilatkozatot, nem volt idı behívni 
Báthori doktor urat és megbeszélni, hogy ezt a témát ne kelljen elnapolni? 



 6 

 
Nagy Józsefné recski lakos: 
Nem érti, hogy miért kell elnapolni a háziorvosra vonatkozó döntést, mivel a jegyzı asszony 
is elmondta, hogy a jelenlegi feladatellátási szerzıdés-tervezetet és a Dr. Máthé Annamáriával 
kötött szerzıdés között nincs különbség. 
 
Aranyos Richárd ügyvéd: 
Elmondja, hogy mindkét fél – Dr. Máthé Annamária praxist értékesítı és Dr. Báthory Sándor 
praxist megvásárló - képviseletében van jelen. Az adásvételrıl szóló okiratot ı készítette. 
Egyetért azzal a jogi okfejtéssel, amelyet a jegyzı asszony ismertetett.  
Maga a szerzıdés ügyvédi ellenjegyzéssel azt tanúsítja, hogy a vonatkozó rendelkezéseknek 
megfelel. Ez alapján Báthory doktor úrral – amennyiben az önkormányzat megköti vele a 
feladatellátási szerzıdést – a szakhatóságoktól (ÁNTSZ, OEP) szükséges engedélyeket meg 
fogja kapni, mely a tevékenységéhez szükséges. 
A szerzıdés abban az esetben köttethet meg, ha mindkét fél – eladó és vevı - rendelkezik 
azokkal a kritériumokkal, melyek a praxis mőködtetéséhez szükségesek.  
Az orvosi ellátás tekintetében a szakmai minimum feltételeknek mindkét orvos megfelel, 
továbbá Báthory doktor úr két szakvizsgával is rendelkezik, amely mindenképpen elınynek 
számít a település tekintetében. 
A Báthory doktor úrral kötendı feladatellátás szerzıdés-tervezet abban tér el a Dr. Máthé 
Annamáriával kötött szerzıdéstıl, hogy a feladat teljesítés helye nem a Kıbánya úti rendelı. 
A Kıbánya úti rendelı valószínőleg március 31-el elveszíti ÁNTSZ engedélyét. A jelenleg 
hatályos szerzıdés alapján Dr. Máthé Annamáriának is ezzel az idıponttal szőnik meg a 
feladatellátási kötelezettsége. 
Báthory doktor úr – mint ahogy jelezte – az április 1-én beüzemelendı új Egészségügyi 
Központban vállalja a feladatellátás teljesítését.  
 
Dr Báthory Sándor: 
Köszönti a megjelenteket, majd bemutatkozik. Elmondja, hogy 1975-ben Ungváron született. 
Itt végezte az orvosi egyetem elsı évét, melyet Debrecenbe fejezett be. Rezidens képzését 
Berettyóújfaluban kezdte, ezt követıen a nyíregyházi megyei kórházban dolgozott. Sebészi 
szakvizsgáját 2007-ben szerezte meg. 2008. februárjában háziorvosi szakvizsgát tett. 2008. 
júniusától Bodony és Parádsasvár települések háziorvosa. A központi orvosi ügyeletben 2008. 
februártól 2010. májusig részt vett, azóta egyéb okok miatt nem. 
Munkáját becsülettel szeretné végezni, maximálisan együttmőködve kollégájával, Dr. Sófalvi 
Antallal, amennyiben ı is együttmőködik vele. 

Pócs István polgármester: 

Megköszöni a doktor úr bemutatkozását. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Egyetért az elhangzottakkal. Egy dologban van még különbség a Dr. Máthé Annamáriával 
kötött megállapodás és a Dr. Báthory Sándorral kötendı megállapodás-tervezet között: az 5. 
sz. mellékletben – mely a felújítási-, illetve az önkormányzat által elvégzendı karbantartási 
feladatokról szól. Köztudott, hogy igen nehéz helyzetben van az önkormányzatunk. Ezért is 
javasolja elfogadni Hugyecz János képviselı indítványát.  
Nem ismert, hogy hol kívánja elfoglalni a székhelyét - szolgálati lakás vonatkozásában is. 
További egyeztetéseket tart szükségesnek Báthory doktor úrral. 
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Varró Gyuláné jegyzı: 
Elmondja, hogy az 5. sz. melléklet a háziorvosi praxissal kapcsolatos, a rendelıre vonatkozik. 
A szerzıdésben benne van, hogy a háziorvos igény esetén külön bérleti szerzıdéssel 
használhatja a szolgálati lakást. Erre nézve semmiképpen nem terjed ki a karbantartási 
kötelezettséget tartalmazó 5. sz. melléklet. Az új helyen teljesen elválik egymástól a rendelı 
és a szolgálati lakás. 
 
Dr. Máthé Annamária háziorvos: 
Köszönti a megjelenteket. Ismételten megköszöni, hogy a II. sz. körzet háziorvosa lehetett. 
Eltávozása személyes okok miatt történik, nem a testülettel van problémája. Munkája során 
nagyon sok esetben Báthory doktor helyettesítette, a II. körzet ismeri ıt, ezért kéri a testületet, 
hogy Báthory doktor úrral a feladatellátási szerzıdést kössék meg.  
 
Horváth Éva recski lakos: 
Miért döntöttek úgy, hogy a testület a mai napon tárgyalja meg ezt a napirendet, ha még 
vannak tisztázandó kérdéseik. 
 
Pócs István polgármester: 
Február 14-én kelt a háziorvos beadványa, melyet február 15-én kapott meg. Ezt követıen 
tőzték ki, hogy rendkívüli testületi ülésen, a mai napon tárgyalják meg.  
Azonban a döntés meghozatalára 60 nap áll rendelkezésükre. 
 
Fejesné Bolyki Katalin recski lakos: 
Az eladó-vevı megegyezett. Az önkormányzat érdeke, hogy a község lakosainak – II. sz. 
körzetben élık -  az orvosi ellátás biztosítva legyen. Nem tudja milyen okból napolják el. Ha 
nem kötik meg a feladatellátási szerzıdést, mibıl fognak kártalanítani? Mi lesz a betegekkel? 
 
Móri Gábor recski lakos: 
Kérdése, hogy a betegek véleménye számít-e vagy nem? A II. körzet betegei két éve ismerik 
Báthory doktort. 
 
Pócs István polgármester: 
Dr. Máthé Annamária bejelentése meglepte. Ekkor vált nyilvánvalóvá, hogy elhagyja a 
települést. Szeretnék ha maradna a doktornı, de nem tudják itt tartani. Keresik a megoldást. A 
képviselı-testület egyik tagja javaslatot tett az elnapolásra. 
 
Gulyás Ferenc recski lakos: 
A két orvos hogy fog rendelni egy idıben, vagy eltérıen? (ha lesz két orvos) 
 
Pócs István polgármester: 
Váltott rendelési idıben, ahogyan a két orvos meg fog egyezni. 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
Arra tud hivatkozni, amit annak idején Dr. Vasas László elızı háziorvossal megbeszéltek. 
Egy közös kezelı van, abból nyílik két külön orvosi rendelı.  A szakhatóságok is azt fogadták 
el akkor, hogy az orvosi ellátás a település területén 24 órás legyen. Ezért 4 órában rendel az 
egyik orvos délelıtt és a másik orvos 4 órában rendel délután. A másik 4 órában az orvos a 
területi ellátást biztosítja (adminisztráció, fekvıbeteg ellátás, stb.). Éppen ezért Báthory 
doktorral – mint jövendıbeli kollégájával - még tisztázni kell a szerzıdésben foglaltakat. 
Bízik a jó együttmőködésben.  
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Móri Gábor recski lakos: 
Arra kíváncsi, hogy a jogszabály szerint mekkorának kell lennie egy orvosi rendelınek. 
Mikori tervek alapján készült az épület? 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
Tervezéskor az ÁNTSZ mint szakhatóság – megnézte a helyszínt, az egyeztetések után 
kezdıdött el a tervezés. A méreteket megadták, mely az EU-s szabványoknak megfelel.  
 
Holló Imre volt polgármester: 
Az engedélyezési terv készítésekor is történt szakhatósági egyeztetés – a rendelınek legalább 
25 m2-nek, a vizsgálóknak legalább egyenként 10 m2-esnek kell lennie. A pályázat 
megnyerése után el kellett készíteni a kiviteli tervet, melyhez ismét be kellett szerezni a 
szakhatósági engedélyeket.  
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy több mint 2500 magyar orvos dolgozik külföldön. Jelen 
esetben mindkét orvos kinyilvánította, hogy együttmőködnek. 
Egerbaktát hozza példának, ahol jelenleg sincs háziorvos. 
 
Pócs István polgármester: 
Nem sürgıs a döntés, 60 nap áll rendelkezésükre. 
 
Móri Gábor recski lakos: 
Ha kell végig járja a településrészt, és aláírást győjt Báthory doktor úr mellett. 
 
Horváth Éva recski lakos: 
A II. körzet elfogadja Dr. Báthory Sándor, szinte mindenki találkozott már vele és ismeri.  
 
Kiss Tamás: 
Február 14-én írt a Báthory doktor úr levelet. Február 24-re írta ki a polgármester úr a testületi 
ülés idıpontját. Mire számítanak, ha elnapolják a napirendet? 
 
Pócs István polgármester: 
Semmi rosszra nem számítanak. Március 31-ig szól Dr. Máthé Annamária szerzıdése. Jobban 
meg szeretnék ismerni a jogszabályok adta lehetıségeket, a szerzıdés egyéb feltételeit. 
 
Aranyos Richárd ügyvéd: 
Elmondja,  az Önkormányzat feladata, hogy az egészségügyi alapellátást biztosítsa. A betegek 
joga eldönteni, hogy a kártyájukat hová viszik. 
Báthory doktor úr minden jogszabályi kompetenciával rendelkezik. 
Ha az új doktor úrral megköti az önkormányzat a szerzıdést, a törvényben meghatározott 
feladatnak eleget tesznek. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért szavazásra teszi 
Hugyecz János képviselı úr indítványát. 
Kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy a II. sz. háziorvosi körzet egészségügyi alapellátására 
vonatkozó döntést egy héttel, március 3-ra elnapolják, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal. 
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18/2011.(II.24.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta a 
Recsk II. sz. háziorvosi körzet egészségügyi alapellátására vonatkozó 
elıterjesztést. 
A Képviselı-testület egyhangú szavazattal úgy döntött, hogy a mai napon 
nem foglal állást a II. sz. háziorvosi körzet mőködtetési jogát megvásárló 
háziorvossal kötendı feladatellátási szerzıdés elfogadásáról.  
A döntést egy hét múlva, március 3-án megtartandó testületi ülésen 
hozzák meg.  
 
Határidı: 2011. március 3.  
Felelıs: polgármester 
 

 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy a napirend megtárgyalását követıen személyesen nézzék meg az új 
Egészségügyi Központot. 
Szünetet rendel el az Egészségügyi Központ megtekintésének idejére. 
 

SZÜNET 
 
  
NAPIREND 2./  Recsk Kulturális Életéért Közalapítvány Alapító Okiratának  
   módosítása 
     Elıadó: Pócs István polgármester 
 
 
Pócs István polgármester: 
Bejelenti, hogy Dr. Sófalvi Antal képviselı az ülésrıl eltávozott, jelenleg nincs jelen. A 
Képviselı-testület létszáma 6 fıre módosul. 
Az Alapító Okirat módosítására vonatkozó elıterjesztést a Képviselı-testület írásban 
megkapta. 
Kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
A napirendre vonatkozóan kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki az Alapító 
Okirat módosításával egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 1 ellenszavazat és 5 igen szavazat mellett elfogadta. 
 
 

19/2011.(II.24.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta a Recsk 
Kulturális Életéért Közalapítvány kuratóriumának az Alapító Okirat 
módosítására vonatkozó javaslatát. 
 
A képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot és a Recsk 
Kulturális Életéért Közalapítvány Alapító Okiratát az alábbiak szerint 
módosítja: 
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1. A Közalapítvány Felügyelı Bizottsági tagjának Nemes Mariannát, a nagyközségi 
könyvtár vezetıjét választja meg. 

2. Az alapító okirat 4.2 pontjából törli azt a szövegrészt, amely alapján 
szavazategyenlıség esetén az elnök szavazata dönt. A módosítást követıen a 
kuratórium döntésének érvényességéhez a jelenlevı tagok többségének szavazata 
szükséges. 

3.  Az alapító okirat 5. pontja az alábbiak szerint módosul: „A kuratórium elnöke 
önállóan jogosult az alapítvány képviseletében eljárni.”  

4. A 3. pont szerinti módosítás nem érinti a bankszámla feletti rendelkezési 
jogosultságot, ehhez a továbbiakban is az elnök és egy kuratóriumi tag együttes 
aláírása szükséges. 

 
Határidı: 2011. március 31. 
Felelıs: polgármester 

 
 
INDÍTVÁNYOK, ELİTERJESZTÉSEK 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy amennyiben kérdéseik, észrevételeik vannak azt tegyék meg. 
 
Maruzs András képviselı: 
Elmondja, hogy a Recsk Kulturális Életéért Közalapítvány Alapító Okiratának módosítására 
vonatkozó határozathozatalnál miért szavazott nemmel.  
Az alapítványtól kérte 2007. évtıl folyamatosan, hogy beszámolási kötelezettségének tegyen 
eleget. 2008. december 11-én készült jegyzıkönyvbıl idéz:  

„Maruzs András képviselı: 
Idéz a Recsk Kulturális Életéért Közalapítvány Alapító Okiratából, mely szerint „a 
Kuratórium szükségszerően, de évente legalább egy alkalommal köteles tájékoztatást 
adni az alapító részére az addig végzett munkájáról…” ezt is kérte a kuratórium 
elnökétıl.  
Holló Imre polgármester: Következı ülésre készítenek ezzel kapcsolatban 
tájékoztatást.” 
 

Az ügyészséghez fordult. Az ügyészség által hozott határozat itt van nála. A 115/2007-es 
határozatra hivatkozik. Az ügyésznıvel elbeszéltek egymás mellett. Akkor fogadja el a 
módosítást, amennyiben az elızı elnök, vagy a jelenlegi Kuratórium Elnöke Panyik Anita 
felvállalja – 2006-tól elkészíti az általa kért beszámolókat. 
 
Holló Imre volt polgármester: 
Amikor valaki nyugdíjba vonul és gazdasági kapcsolatai révén a civil szervezeteknek jelentıs 
anyagi támogatást tud nyújtani  –  ezért köszönetet kellene mondani, nem pedig támadni.  
A Kuratórium jelenlegi elnöke 2008-tól már készített beszámolót. Az ügyésznınél háromszor 
volt egyeztetés céljából. Az ügyésznı elmondta, hogy négy jogszabály nincs 
jogharmonizációban ezért felszólították, hogy a kuratórium tagjait és elnökségét alakítsák át. 
Ezt megtették.  
Úgy gondolja a képviselınek nem az Alapítvánnyal van gondja, hanem a LEADER 
pályázattal. 
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Panyik Anita Kuratórium elnöke: 
Köszöni az Alapító Okirat módosítását. Nem látja annak akadályát, hogy 2005-2006 évekre is 
elkészítse a beszámolót. A Közalapítvány pénzügyi mőködése szabályos, évente mindig 
leadásra került a közhasznúsági jelentésük. A beszámoló készítésére haladékot kér – kb. 30  
napot. 
 
Nagy Józsefné  
Mint a Recsk Kulturális Életéért Közalapítvány Felügyelı Bizottságának elnöke elmondja, 
hogy ez az alapítvány minden évben elszámolt, kötelezettségének eleget tettek. A 
közhasznúsági jelentés és mérleg minden évben közzé lett téve. A Képviselı-testület 
megkereshette volna, hogy milyen hiányosságokat találtak. Amit talált hiányosságot 2005-ig 
visszamenıleg mindent kijavított. A könyvvizsgálatról és ellenırzésrıl minden évben 
elkészítette a jegyzıkönyvet. 
 
Maruzs András képviselı: 
A Recsk Kulturális Életéért Közalapítványt 2007-ben vizsgálta az ügyészség. Észrevételezte 
2006-ban, hogy nem törvényesen mőködik a Közalapítvány. Írásban válaszul kapta, hogy 
igen, törvényesen mőködik. Az ügyészség 2007-ben kiválóra minısítette az Alapítványt csak 
éppen törvénytelenül mőködött, melyet utólag az ügyészség is belátott, hogy tévedett. Akkor 
hol a törvényesség?  
 
Pócs István polgármester: 
A vitát lezárja.  
Javasolja, hogy a Pétervásárai Kistérségi Többcélú Társulása „jelzırendszeres házi 
segítségnyújtás bıvítése” tárgyú levelében foglaltakat tárgyalja meg a Képviselı-testület. 
Kéri, hogy erre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Hugyecz János képviselı: 
Javasolja, hogy csatlakozzanak a szolgáltatáshoz, az idısek régóta kérik. Önkormányzati 
hozzájárulást nem igényel. 
 
Pócs István polgármester: 
Az elıterjesztésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki egyetért a szolgáltatás bevezetésével a településen, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 
 20/2011.(II.24.) sz. Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 
megvitatta az „Aranykapu” Kistérségi Humán Szolgáltató 
Központ intézménye által mőködtetett jelzırendszeres házi 
segítségnyújtás szolgáltatásról szóló elıterjesztést. 
A Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett azzal, 
hogy a szolgáltatás Recsk településen is bevezetésre kerüljön. 
 
A Képviselı-testület megbízza Pócs István polgármestert, 
hogy a jelzırendszeres házi segítségnyújtás szolgáltatás 
bevezetésére a kapcsolatot vegye fel a Szolgáltatóval. 
 
Határidı:2011. március 31. kapcsolatfelvételre 
Felelıs: polgármester 
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Pócs István polgármester: 
Az ülésen további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért megköszönte a részvételt és az 
ülést 18,45 órakor bezárta. 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

 Pócs István Varró Gyuláné  
 polgármester címzetes fıjegyzı  
 
 
 
 
 

    Kochné Holló Edit Hugyecz János 
 jegyzıkönyv hitelesítı jegyzıkönyv hitelesítı 


